
Zápis z 3. jednání komise pro Smart City dne 14.3. 2024 

Přítomni členové: Mgr. M. Malý, Ing. J. Vytiska, Ing. J. Křiklán, Bc. L. Roubínek  

 Omluven: E. Kožušník 

Stálí hosté: Ing. J. Bureš MBA, Ing. Z. Vavřina, Mgr. Jiří Šolc,  Ing. M. Čech 

Omluven: Bc. J. Stodůlka, 

Hosté: náměstek primátora Adam Lenert MBA, Ing. Vojtěch Prachař 

 (komise je usnášení schopná) 

1/ Přijetí navrženého programu jednání, který byl následovně upraven:     

 1/ Komunitní energetika 

2/  Kontrola plnění usnesení 

3/  Navázání spolupráce s TU Liberec 

PŘÍTOMNO: PRO: PROTI: ZDRŽEL SE: NEHLASOVAL: VÝSLEDEK: 

4 4 0 0 0 Přijato 

 

Projednávání bodů dle pozměněné pozvánky: 

 

Náměstek A. Lenert MBA - Data mobilních operátorů: Probíhalo ve třech etapách, vybrané segmenty, 

které jsou dány metodikou, jež je dost přísná, takže by data měla být relevantní. Je to již mimo kovidové roky, 

takže ideální. Důležité je, že to získáme zdarma a vyzkoušíme si tak, jak by to mohlo pro magistrát fungovat. 

Data využijeme – například o koncentraci obyvatel a následně bychom chtěli tato data mít pro statutární město 

v datové sadě v podrobnosti ulic. Data se nyní výhodně zlevňují. Tím, jak je nakupováno ve velkém, je úspora 

vyčíslena asi na 3 miliony korun. Toto se nám tedy podařilo získat. Smlouva je podepsána, data by tu měla 

být. Kolegové vypracují také analýzu, kterou představíme. 

Získání financí z dotačního fondu na sdílená kola – je třeba požádat náměstka Svitáka na LK o posunutí 

termínu. Předjedná Ing. Prachař 19.3.. Předseda komise SC Mgr. Malý také projedná s náměstkem LK 

Miklíkem.   

 

1/ Ing. V. Prachař – Komunitní energetika: V rámci pozvánky na dnešní jednání byla všem zaslána 

prezentace. Komunitní energetika je nyní v takovém stadiu, že čekáme právoplatnou legislativu, která by měla 

začít platit od 1. července 2024. V tu chvíli bychom měli spouštět energetické společnosti v Liberci. Od března 

poběží kampaň, která komunitní energetiku rozšíří mezi cílové skupiny, což jsou v první fázi domácnosti, 

SVJ, bytová družstva. Následně bychom to v dalších etapách chtěli rozšířit na malé střední podniky a 

v poslední etapě na velké podniky. Do roku 2026 jsou limitovány tím, že budeme fungovat statickým klíčem, 

který nám umožňuje sdílení na základě předem deklarovaného procenta. Po roce 2026, kdy vznikne 

energetické datové centrum,  bude spuštěn dynamický klíč sdílení. Ten umožňuje sdílení na základě aktuální 

spotřeby. Pak to dává i daleko zajímavější business model a tak se dá s elektřinou opravdu obchodovat. 

Statický klíč do roku 2026 nám umožní to, abychom si to vyzkoušeli. V první fázi si to budeme zkoušet na 

městském majetku, na kterém již v tuto chvíli probíhá digitální měření spotřeby, které nám umožnilo v té 

první fázi se začlenit nějakým způsobem a vše zmapovat. 

Na přelomu března a dubna poběží kampaň on-line i off-line, kterou budete moci zaregistrovat. Vznikne i on-

line komunikační platforma, která bude odkazovat potencionální zájemce právě na ni. Platforma by měla být 

co nevíce jednoduchá, aby pomohla rozklíčovat jednotlivé cílové skupiny, které pak v rámci domácností 

mohou být např. ten, který má zájem o fotovoltaiku anebo ten, co nemá zájem, dům, který fotovoltaiku už má 

apod. 



Je to nastavené dobře a má to celkově velkou politickou podporu v rámci Liberce. V přípravě je Liberec hodně 

daleko v připravenosti. Za poměrně krátkou dobu se nám podařilo dostat se na  dobrou startovací úroveň. 

Bude i nové logo, které bude vycházet z manuálu loga města Liberec. Směrem, kterým se vydá energetika, se 

pravděpodobně vydají i další loga městských společností. Toto by mohlo nastartovat jednotnou identitu města. 

Dále jednání pokračovalo v diskusi o bateriích a cenách.  

 

2/ Náměstek Mgr.  J. Šolc – Kontrola plnění usnesení: Pokračuje, RM schválila, pracuje na tom LIS. 

 

  Mgr. M. Malý - po debatě s vedením města ohledně SmartCity, se ozvala  náměstkyně Mgr. Prachařová.  

  Je třeba vzhledem k ulehčení práce koordinátorovi SC – vytýčit šest nebo sedm klíčových oblastí – některé    

  se dají nebo nedají spojit či rozložit, vypsat konkrétní projekty, abychom se někam posunuli. 

 

 3/ Mgr. M. Malý – Navázání spolupráce s TU Liberec: Jedná se o potenciálním rozvoji spolupráce, 

například zapojení studentů architektury jako poradní orgán ve smyslu překládání návrhů, konzultací, jestli je 

to reálné nebo ne. Nějaká lepší vizualizace. Mimochodem je odevzdávání těchto projektů součástí zápočtů. 

Spojili bychom tak dvě věci dohromady, tím pádem by i Město mělo menší zátěž s vizualizací těchto věcí. Ze 

strany paní prorektorky byl zájem o spolupráci v oblasti SC otevřených dat. Ale i oni by po Městě něco chtěli. 

Problémem v současné době je parkování na Univerzitě. Od 8 hodin je tam narváno a dojíždějící pedagogové 

nemají jak zaparkovat. 

A. Lenert MBA: Víme, že studenti dojíždějí z Harcova k Univerzitě auty a parkuji zdarma. Město s TUL 

připravuje změnu- právě probíhá změna územního plánu na „parkovací dům Fibichova“ Plán je, že v týdnu 

bude tento dům sloužit TUL, večer občanům v dané lokalitě, přes víkend  návštěvníkům ZOO. Bude to 

procházka revitalizovaným parkem Fibichova k hlavnímu vstupu.  

Mgr. M. Malý: TUL se nabízí jako potencionální pro vypracování analýz. Město Liberec nemá žádný 

analytický odbor anebo kapacity, které by to řešily. Nabízí i společně vedené diplomové práce apod. Bylo by 

i možné, v rámci výjezdů vedení Města, zavítat mezi studenty. Současně by bylo možné oslovit TUL, zda by 

nenašla ve svých řadách vhodného kandidáta na koordinátora.  

Komise připomněla důležitost zřízení pozice koordinátora Smart City! 

 

Členové jednání souhlasí. 

 

 

Další zasedání komise Smart City se bude konat ve čtvrtek 18.4. 2024 od 15:00 hodin 

v zasedací místnosti č. 209. Pozvánky budou včas odeslány.  

Zapsala: Eva Lenertová  

Liberec 14.3. 2024   

 

Bc. Lukáš Roubínek ověřovatel zápisu v.r.                                        Mgr. Michal Malý, předseda komise v.r. 


